


Pemegang lesen kayu jangka panjang diperakui 2025

 utusanborneo.com.my/2023/05/02/pemegang-lesen-kayu-jangka-panjang-diperakui-2025

May 2, 2023

Pembangunan hutan yang ditanam mesti dipertingkatkan untuk hasilkan hasil yang tinggi dan kayu yang berkualiti



Meja makan kayu Acacia.

KUCHING: Semua pemegang lesen kayu jangka panjang di Sarawak akan diperakui sepenuhnya menjelang 2025 untuk mematuhi sistem pengurusan hutan lestari.

Demikian menurut kenyataan dikeluarkan Perbadanan Kemajuan Perusahaan Kayu Sarawak (PUSAKA) sambil menambah, pembangunan hutan yang ditanam mesti dipertingkatkan untuk menghasilkan hasil yang tinggi dan kayu yang berkualiti.

Pada masa yang sama, untuk mempercepatkan pertumbuhan kayu hiliran domestik industri.

"Buluh yang sedang berkembang pesat harus dipermodalkan untuk melengkapkan kayu dan menyokong industri.

"Biojisim daripada tumbuhan pertanian terutama kayu getah juga mesti digunakan untuk memacu kelestarian," katanya.

Kerajaan Negeri Sarawak telah mengambil langkah proaktif dalam memenuhi keperluan industri perkayuan dengan memastikan bekalan bahan mentah yang mampan dan boleh diperbaharui.

Selaras dengan itu, ia memulakan penubuhan hutan tanaman melalui perkongsian pintar dengan sektor swasta.

Ini adalah bagi merealisasikan aspirasi untuk menanam sejuta hektar spesies pokok yang cepat tumbuh menjelang 2025.

Pada masa ini, terdapat 50 LPF aktif dengan keluasan kasar kira-kira 2.89 juta hektar di seluruh negeri.

Mereka telah menanam 566,083 hektar setakat Disember 2022.

Spesies utama yang ditanam ialah Acacia spp. pada 54.6 peratus, diikuti Batai (*Falcataria moluccana*) 18.9 peratus, Eucalyptus spp. 14.7 peratus, Kelampayan (*Neolamarckia cadamba*) 6.2 peratus dan lain-lain 5.6 peratus.

Sarawak mula mengeluarkan 92,533 meter padu kayu daripada hutan yang ditanam pada 2011.

Jumlah pengeluaran meningkat kepada 1.13 juta meter padu pada 2022.

Pemain industri digesa memanfaatkan kayu daripada hutan yang ditanam untuk menghasilkan produk bernilai tambah tinggi seperti kayu kejuruteraan, panel dan perabot.

Kayu daripada hutan yang ditanam juga digunakan untuk menghasilkan produk utama seperti venir, papan lapis, kayu bergergaji dan serpihan kayu.

Produk lain termasuk MDF, papan partikel, komponen/bahagian, perabot dan pelet.

Pada masa depan, kayu daripada hutan yang ditanam juga akan digunakan untuk menghasilkan kayu kejuruteraan termasuk LVL, CLT dan Glulam dan produk panel lain seperti papan untai berorientasikan (OSB) dan papan serpai.

Kerajaan negeri menggalakkan pemilik LPF memperakui ladang hutan mereka.

Langkah ke hadapan ialah untuk mencapai sejuta hektar hutan tanaman menjelang 2025 melalui inisiatif berdasarkan Hala Tuju Dasar Semakan Mengenai Ladang Hutan Industri di Sarawak:

Pemegang V.LPF yang terlibat dengan pertikaian tanah dengan penduduk tempatan untuk memperuntukkan sekurang-kurangnya 100 hektar setiap kampung di bawah projek Pemulihan Landskap Hutan untuk tanaman agroperhutanan bukan kelapa sawit (pokok dan tanaman pertanian/ternakan) untuk asas memulakan model menang-menang ke arah mengurus penyelesaian jangka panjang kepada konflik yang berterusan ini.

Apabila kedua-dua pihak mendapat kepercayaan antara satu sama lain, diharapkan pihak yang dipertikaikan kawasan yang boleh ditanam hendaklah ditanam dengan spesies pokok dan aktiviti pertanian/penternakan boleh diterima oleh kedua-dua belah pihak, tambahnya.